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در ادامه همکاری با نتفلیکس
تاریخ نمایش فیلم بعدی دیوید فینچر 

اعلام شد

همدلی|  دیوید فینچر کارگردان سرشناس سینما 
پاییز ســال آینده با فیلــم »قاتل« به چرخه اکران 
سینماهای جهان برمی گردد. به نقل از مووی وب، 
فیلــم »قاتل« بــه کارگردانی دیویــد فینچر برای 
نتفلیکــس تریلری نوار اســت که با بــازی مایکل 
فاســبندر و تیلدا ســوینتون ساخته شــده و قرار 
اســت نوامبر ۲۰۲۳ به نمایــش درآید.پس از آن 
که یک دهه ساخت این فیلم معوق ماند، سرانجام 
نتفلیکس حقــوق آن را از پارامونت خرید تا دیوید 
فینچر بتوانــد آن را کارگردانی کند.این کارگردان 
که برنده گلدن گلوب اســت و ۳ نامزدی اسکار در 
کارنامه دارد برای ســاخت فیلم هایی چون »شبکه 
اجتماعی«، »منک«، »دختر گمشــده«، »هفت« و 
»زودیاک« شناخته می شــود.فینچر در »قاتل« با 
اندرو کوین واکر نویسنده »هفت« دوباره همکاری 
کرده اســت. واکر فیلمنامه فیلم های دیگری چون 
»گرگینه« و »اســلیپی هالو« را نوشته است.گرچه 
فینچر در ۵ سال اخیر تقریبا به صورت انحصاری با 
نتفلکیس کار کرده است، اما آنها به صورت رسمی 
در نوامبر ۲۰۲۰ قراردادی ۴ ســاله امضا کردند تا 
این همکاری را انحصاری کند. وی سازنده شماری 
از بزرگ تریــن پروژه های نتفلیکــس در دهه اخیر 
بوده که شامل »منک«، »عشق مرگ و روبات ها«، 
»خانه پوشالی« و »شکارچی ذهن« بوده است.فیلم 
»قاتل« با اقتبــاس از یک مجموعه رمان گرافیکی 
فرانسوی به قلم الکســیس نولنت با تصویرپردازی 
لوک جاکامون اقتباس شــده که داستان قاتل بی 
نامی را روایت می کند که پس از ســال ها بهترین 
بودن در کارش، دیگر نمی خواهد قاتل باشد اما باید 
جواب مشتری هایش را بدهد. این مجموعه از سال 
۱۹۹۸ تا ۲۰۱۷ منتشــر می شــد.مایکل فاسبندر 
نامزد اســکار و گلدن گلوب کــه بازیگر فیلم هایی 
چون »مردان ایکس«، »۱۲ سال بردگی« و »استیو 
جابــز« بوده در نقش قاتل ظاهر شــده اســت. در 
مقطعی گفته می شــد برد پیت قرار اســت در این 
نقش بازی کند.این فیلم در چندین قاره و کشــور 
فیلمبرداری  شده که نیواورلئان، شیکاگو، جمهوری 
دومینیکن، پاریس از جمله آنهاســت. گفته شــده 
اواخر نوامبر فیلمبرداری فیلم در ســانتودومینگو 
انجام و فیلمبرداری در نهایت تا نیمه مارس ۲۰۲۲ 
تمام شــد.این فیلم قرار اســت ۱۰ نوامبر ۲۰۲۳ 
توســط نتفلیکس منتشر شــود.فینچر قرار است 
پیش درآمد »محله چینی ها« فیلم مشــهور ســال 

۱۹۷۴ را هم برای نتفلیکس بسازد.

بهروز افخمی مجری »هفت« شد
می خواهم دون کیشوت بازی دربیاورم

همدلی| بهــروز افخمی بــه عنوان مجــری برنامه 
ســینمایی »هفت« انتخاب شد؛ ســری ششم این 
ویژه برنامه همزمان با آغاز جشــنواره فیلم فجر روی 
آنتن خواهد رفت. برنامه »هفت« در فصل جدید خود 
بــه تهیه کنندگی محمد تنکابنــی و با اجرای بهروز 
افخمی روی آنتن شــبکه نمایش سیما خواهد رفت. 
بهروز افخمی که برای دومیــن بار به عنوان مجری 
»هفت« انتخاب می شــود، پیشــتر هم از مهر ۹۴ تا 
خرداد ماه ۹۵ به عنوان مجری فصل سوم این برنامه 
مقابل دوربین رفته بود.برنامه »هفت« در فصل سوم 
با اجرای علیرضا افخمی دستخوش تغییرات اساسی 
شــد و با نگاهی متفــاوت از اجــرای محافظه کارانه 
محمد گبرلو روی آنتن رفت. این برنامه همچنین در 
آن دوره از ساختار برنامه ای زنده بیرون آمد. در دوره 
اجرای »هفت« توسط بهروز افخمی، مسعود فراستی 
هم با این برنامه همکاری می کرد.بهروز افخمی درباره 
اجرای برنامه تلویزیونی »هفت« گفت: با خودم فکر 
کردم امســال که جشــنواره  تغییراتی کرده، خوب 
اســت یک دوره  دیگر دون کیشــوت بازی دربیاورم.

ایــن کارگردان ســینما با تایید خبر اجــرای برنامه 
تلویزیونی »هفت« همزمان با چهل ویکمین جشنواره 
فیلم فجر به ایســنا گفت:  این برنامه قرار اســت به 
صورت زنده از شبکه »نمایش« واحتمالا از یک شب 
پیش از شــروع رسمی جشنواره، پخش شود.افخمی 
که اخیرا در گفت وگویی بیان کرده بود که مشــغول 
آماده سازی ســاخت فیلم »صبح اعدام« است و باید 
در همیــن فصل، پیش از آنکه برگ درخت ها ســبز 
شــود، آن را کلید بزند و تمام کند، درباره انگیزه اش 
از پذیــرش اجرای این برنامــه تلویزیونی گفت: فکر 
کردم با جشنواره  امسال و تغییراتی که کرده، خوب 
اســت یک دوره دیگر دون کیشــوت بازی دربیاورم. 
برای برنامه رویکردم همان دون کیشــوت اســت و 
با آســیاب های بــادی می جنگیم.افخمی که ســال 
گذشــته عضو هیات انتخاب جشنواره بود، امسال به 
عنوان تهیه کننده  فیلم »استاد« به کارگردانی عماد 
حسینی در جشــنواره فجر حضور دارد.این فیلمساز 
درباره جشــنواره امســال که حاشــیه هایی داشته 
معتقد است: جشنواره فجر یک خصوصیت غیرقابل 
پیش بینی دارد که باعث می شود راحت نتوان درباره 
آن نظــر داد مثلا نمی دانم تعداد فیلمســازهای اول 
چقدر است ولی همیشه این ها باعث حیرت می شوند 

و قوانین بازی را عوض می کنند.

در مراسم افتتاحیه جشنواره تئاتر فجر 
چه گذشت؟

همدلی|  مراسم افتتاحیه چهل و یکمین جشنواره تئاتر 
فجر با برگزاری دو بزرگداشت و معرفی برگزیدگان سه 
بخــش از این رویداد در حالی برگزار شــد که اجراهای 
صحنه ای و خیابانی آغاز شــدند. مراســم افتتاحیه این 
جشــنواره با حضور مهمانان با حدود ۲۵ دقیقه تاخیر 
حوالی ساعت ۱۶ آغاز شد.آغازگر این مراسم تلاوت آیاتی 
از قرآن مجید بود و در ادامه این برنامه که با اجرای رسالت 
بوذری برگزار شد، برگزیدگان بخش پژوهش به شرح زیر 

معرفی شدند:
*مقالات برگزیده نوشته: علی عباسی و علی سینا عباسی 
حســین مــرادی مخلص،مجیــد سرســنگی و علی 
حلاجی،فاطمــه عظیمــی فرد،غلامحســین دولــت 
آبادی،امیرحســین حریری،هــدی طاهــری و رامتین 
شهبازی،آذین زبده و حسین مرادی مخلص، هادی کیانی

جوایز این بخش با حضور مهدی سقاییان، صادق رشیدی، 
نصرالله قادری،کورش زارعی و کاظم نظری اهدا شد.

*نکوداشت سعید تشکری: در ادامه نکوداشت سعید 
تشکری )داستان نویس، فیلمنامه نویس و نمایشنامه نویس 
و کارگردان تئاتر( که حدود یک سال پیش از دنیا رفت با 
پخش تصاویری از این هنرمند و با حضور محمود سالاری 
معاون هنری، کاظم نظری مدیر کل هنرهای نمایشی و 
کورش زارعی، دبیر جشنواره برگزار شد.در ادامه سالاری 
در سخنانی از نقش موثر تئاتر در تغذیه هنرهای نمایشی 
یاد کرد و گفت: امیدوارم در دنیایی که خرمهره را به جای 
در جا می زنند و جای ظالم و مظلوم را عوض می کنند، 
هنرمندان تئاتر ما خورشیدوار حقایق دنیا را نشان دهند 
و قدر جایگاه خود را بدانند که دیگر هنرهای نمایشی هم 
از سفره پر نعمت تئاتر بهره مند می شوند. سپس جوایز 

بخش رادیو تئاتر به شرح زیر اهدا شد:
*افکت: 

لوح تقدیر و نقــدی امیر امیدی راد برای »روایت ناتمام 
زیبای خط خطی«

تندیس همای رادیو نمایش و دیپلم افتخار و جایزه نقدی 
سعید نعمتیان برای« همه دختران من« از ساری

*صدابرداری
لوح تقدیر و جایزه نقدی به حســن نوری برای »جیغ« 

از قزوین
دیپلم افتخار و جایــزه نقدی به مجید اینه »برای همه 

دختران من« از ساری
*تهیه کنندگی

لوح تقدیر و جایزه نقدی مشترکا به رضا داداشی برای »جیغ« 
از قزوین و محسن صباغ زاذه برای »شبیه پدر« از قم 

تندیس و دیپلم افتخار و جایزه نقدی به مهدی قاسم زاده 
برای »همه دختران من »از ساری

*نمایشنامه نویسی
لوح تقدیر و جایزه نقدی مشــترکا به اصغر خلیلی برای 
»روایت ناتمام زیبای خط خطی« از قزوین و حســین 

اسفندیاری برای »بلا روزگار« از همدان
تندیــس و دیپلم افتخار و جایزه نقدی به وفا منفی پور 

کیاسری برای »همه دختران من« از ساری
*کارگردانی

لوح تقدیر و جایزه نقدی مشــترکا به امید حلالی برای 
»پرواز پرندگان مهاجر در صبح روز آخر« از اهواز و بهاره 

کاظم زاده برای »روایت ناتمام زیبای خط خطی«
تندیس و دیپلم افتخار و جایزه نقدی به رحمان قدمی 

برای »همه دختران من« از ساری
*بازیگری مرد

لوح تقدیر و جایزه نقدی مشترکا به علیرضا وفسی برای 
»شبیه پدر« از قم و مرتضی نجفی برای »جیغ »از قزوین

*تندیس همای جشنواره
امجد جلالی و محمد طاهری برای« پرواز پرندگان مهاجر 

در صبح روز آخر » 
*بازیگری زن

لوح تقدیر و جایزه نقدی مشترکا به الهه جباری برای »همه 
دختران من« و سحر حاجی اقاسی برای »جیغ » از قزوین

تندیس همای رادیو نمایش و دیپلم افتخار و جایزه نقدی 
به نیلوفر هوشمند برای »زیبا« از تهران

ســپس برگزیدگان بخش مسابقه نمایشنامه نویسی به 
شرح زیر معرفی شدند:

تقدیر از وحید جباری و وحید شیخی یگانه برای »قصاب 
بالکان« 

مجید کاظم زاده مژده ی برای »موکت بر«
هلن بهرامی برای نمایشنامه »ماریو پل« 

لیلا روغن گیــر قزوینی برای »خانــه ای با پرده های 
پرتقالی«

غلامحسین دولت آبادی برای »مینی بوس«
رتبه سوم: مهرداد بقایی برای »دلگی«

رتبه دوم:اناسیک زاروکیان برای نمایش »ببو«
رتبه اول: نیما حســن بیگی برای »ســونات ناتمام یک 

زندگی مشترک«
*بزرگداشتی برای علی سلیمانی

در ادامه برنامه، نکوداشت علی سلیمانی با پخش تیزری از 
اثار این هنرمند و خانواده او برگزار شد. با حضور محمود 
ســالاری، کاظم نظری و تاجبخش فناییان از ســهیلا 

جوادی، همسر و صبا دختر علی سلیمانی تقدیر شد.
کاظم نظری، مدیر کل هنرهای نمایشــی در ســخنان 
کوتاهی از دبیر جشــنواره و برگزارکنندگان ان و نیز از 

همراهی معاونت هنری قدردانی کرد.
بخش صحنه ای، بین الملل و خیابانی این رویداد هم از 

امروز آغاز به کار کرد.

همدلی| محمدرضا شرف الدین از اعضای هیأت 
انتخاب چهل ویکمین جشنواره بین المللی فیلم 
فجر با اشــاره به تنوع دیدگاه ها و سلایق حاضر 
در این هیأت تأکید کرد در جشنواره امسال فیلم 
سیاه نما نداریم. این تهیه کننده باسابقه سینما و 
اعضای هیأت انتخاب چهل و یکمین جشــنواره 
بین المللی فیلم فجر، درباره حضور در این هیأت 
توضیح داد: شخصا حضور در این میدان را وظیفه 
خود می دانم. در حوزه مسائل فرهنگی، هرجا و 
هر کمکی از من بربیاید، همیشه آماده بوده ام. آن 
هم صرف نظر از هر نوع نگاه تنگ نظرانه و مرتبط 
با خط کشی های حزبی و گروهی. وقتی قرار است 
یک اتفاق ملی را در پیش داشــته باشیم، حتما 
به صورت داوطلبانه در آن حضور خواهم داشت و 
این حضور را هم وظیفه خود می دانم. امروز هم 
جشنواره فیلم فجر برای سینما یک اتفاق بسیار 
مبارک است و همه ما وظیفه داشتیم که کمک و 

همراهی داشته باشیم.
 هیأت انتخاب یکدست نبود

او درباره برخی انتقادها نسبت به یکدست بودن 
ترکیب هیأت انتخاب این دوره از جشــنواره هم 
گفت: اگر منظور نگاه فرهنگی و سیاسی اعضای 
هیأت است، باید این نکته را مدنظر داشته باشید 
که بالاخره آدم ها در طول زمان تغییر می کنند و 
متحول می شوند. از این منظر اصلا اینگونه نیست 
که اعضای این هیأت همه یکدست باشند. ما با 
نگاه های کاملا متفاوتی در ترکیب هیأت انتخاب 
مواجه بودیم و اینگونه نیست که بگوییم همه افراد 
نگاه های گذشته خود را همچنان حفظ کرده اند. 
آدم ها که از جنس بتن نیستند که بگوییم هیچ گاه 

تغییر نمی کنند!
این عضو هیأت انتخاب چهل و یکمین جشنواره 
فیلم فجر، به مهر گفت: واقعا فضای مذاکرات ما 
در هیأت اینگونه نبود که دور هم بنشینیم و گل 
بگوییم و گل بشنویم؛ فضای جلسات مان از جنس 
خودگوییم و خودخندیم، عجب مرد هنرمندیم 
نبود!  اتفاقا اختلاف سلیقه و نظرات متفاوتی درباره 

فیلم ها داشتیم.
شــرف الدین درباره فضای حاکــم بر فیلم های 
جشنواره امسال هم گفت: واقعیت این است که 
امسال فیلم های تلخ و سیاه نما نداشتیم و اساسا 
خود فیلمسازان سراغ چنین ایده هایی نرفته بودند. 

وظیفه هیأت انتخاب ممیزی نیست و هر کس 
فیلمی ساخته باشد و بخواهد آن را به جشنواره 
ارائه کند، فیلمش به هیأت انتخاب می آید. اتفاقا 
فیلم های خوبی داشتیم که موضوعات تند و تیزی 
هم داشتند که شاید نگاه شان با نگاه رسمی هم 
زاویه داشــت اما تعهد ملی در آن ها مشهود بود 
و نســبت به ملت و میهن وفــادار بودند. به این 
فیلم ها نمی شــود برچسب اپوزسیون زد چرا که 

سازندگان شان افراد فرهیخته ای هم هستند.
او درباره بالا بودن ســهم فیلم هــای ارگانی در 
جشنواره فجر امسال هم بیان کرد: اصلا اینگونه 
نیست. تعدادی از فیلم هایی که از سوی نهادها و 
ارگان ها به جشنواره امسال ارسال شده بود، اساسا 
انتخاب نشدند. برخی فیلم ها دیر رسید و کامل 
نشده بود. اینگونه نیســت که فیلم های ارگانی 
ســهم بالایی در جشنواره داشــته باشند. اتفاقاً 
تهیه کنندگان و کارگردانان جوان با دیدگاه های 
متنوعی در جشنواره امسال حضور دارند که آثار 

خوبی را هم به جشنواره رسانده اند.
فیلم های  نبود  امسال  ویژگی جشنواره   

سیاه نما است
این تهیه کننده تأکید کرد: یکی از مشــخصات 
جشــنواره امسال همین اســت که ما فیلم های 
ســیاه نمایی که بخواهند روی مشــکلات نادر 
سیاسی، اجتماعی و اقتصادی تمرکز کرده باشند، 

نداریم. واقعا این است که فیلم های اینگونه داشتیم 
که بخواهیم آن ها را انتخاب کنیم. شــاید برخی 
فیلم های انتقادی داشــته باشیم اما همان ها هم 

منصفانه ساخته شده اند و نگاه سیاه نما ندارند.
شــرف الدین درباره احتمال حضور فیلم های 
اعتراضی در جشــنواره امسال هم گفت: من 
خودم از افرادی هســتم که به شدت به آزادی 
اعتراض، اعتقــاد دارم. معتقدم اعتراض جزو 
ساختار دفاعی و فطری بشر است. چطور یک 
نفر در مواجهه با ویروس، تب می کند. اعتراض 
هم حکــم همین تب را دارد که نشــانه یک 
بیماری و اعلام یک عفونت و ناهنجاری است. 
اعتراض حکم یک اعلام را دارد و این متفاوت 
از اغتشاش اســت. ما با اغتشاش مخالفیم نه 
با اعتراض. تمام پیامبران الهی)ع(، معترضان 
زمان خود بوده اند. اساسا اعتراض جزو وظایف 
عقلی، شــرعی و عرفی و بخشــی از پروتکل 
حیاتی یک انسان است. ما باید معترض باشیم 

و به ناهنجاری ها نه بگوییم.
او ادامه داد: در ســینما هم گاهی فیلم معترض 
داریم و گاهی فیلم ســیاه نما. ما با فیلم معترض 
مشکلی نداریم. ما اعتراض را مقدس می دانیم. اما 

در جشنواره امسال فیلم سیاه نما نداریم.
شرف الدین که از پیشکســوتان سینمای ایران 
در حوزه جلوه های ویژه هم محســوب می شود، 

درباره حضور فیلم های با پروداکشــن بزرگ در 
جشــنواره امسال هم گفت: از این دست آثار هم 
داریم اما نه به آن معنایی که شما تصور می کنید. 
به معنای حرفه ای در جشنواره امسال آثار »های 
پروداکشــن« داریم نه »بیگ پروداکشن«. این 
هم محدود به فیلم های دفاع مقدســی نیست و 

نمونه های تاریخی هم داشتیم.
 تحریم کنندگان فجر، خودشان را خراب 

کردند
ایــن تهیه کننده ســینما دربــاره موضع برخی 
ســینماگران درباره تحریم جشــنواره فجر هم 
تأکید کرد: این مواضع هیچ ارزشــی ندارد و این 
افراد بیشتر خودشان را خراب کردند چراکه شاهد 
حضور فیلم ها در جشنواره امسال هستیم. اصلا 
تحریم جشــنواره چه معنایی دارد؟ آیا هدف تان 
هم ســویی با آمریکا و اتحادیه اروپاســت؟ اجازه 
بدهید آن هایی که ســر در آخــور اروپا و آمریکا 
دارند، ما را تحریم کنند. مگر تا امروز کم تحریم 
شده ایم؟ مگر به تازگی سپاه پاسداران را به عنوان 
خاکریــز اول دفاعی و امنیتی ما تحریم نکردند، 
خب بگذارید عده ای هم ســینمای مان را تحریم 
کنند، چه بهتر! معتقدم این افراد نقاب از چهره 

خود برداشته اند.
شرف الدین در پایان درباره تعامل هیأت انتخاب 
بــا مجتبی امینی به عنــوان دبیر چهل ویکمین 
جشــنواره فیلم فجر هم تأکید کرد: آقای امینی 
از دوســتان قدیمی بنده است و از زمانی که در 
انجمن ســینمای انقلاب و دفاع مقدس فعالیت 
داشــتیم، خارج از فضــای کاری و هنری، با هم 
رفیق بوده ایم. من به شــدت برای او احترام قائل 
هســتم و در طول فعالیت هیــأت انتخاب هم 
مطلقا هیچ دخل و تصرفــی در انتخاب های ما 
نداشــت. آقای امینی فردی بسیار با سعه صدر 
است و چهره ای فرهیخته به حساب می آید. حتی 
حضور افرادی با نگاه های متفاوت در همین هیأت 
انتخاب، نشان دهنده نگاه باز دبیر جشنواره دارد 
و مشــخص است که اهل واکنش های سیاسی و 
جناحی نیست. آقای امینی تلاش داشته با همه 
تفکرات مجاز و میهن دوســتانه در تعامل باشد و 
همه ســلایق در این رویداد حضور داشته باشند 
و به همین دلیل به این ترکیب از اعضای هیأت 

انتخاب رسید.

محمدرضا شرف الدین عضو هیأت انتخاب جشنواره بین المللی فیلم فجر: 

وظیفه هیات انتخاب ممیزی نیست

موزه سینمای ایران در ادامه انتشار برنامه های تاریخ شفاهی خود 
به مناســبت زادروز بهزاد فراهانی، بخش هایی از گفت وگوی این 
بازیگر پیشکسوت ســینما، تئاتر و تلویزیون را منتشر کرده است. 
به نقل از روابط عمومی موزه سینمای ایران، بهزاد فراهانی با اشاره 
به خاطرات خود از شروع کار هنر و بازیگری گفت: اسم اصلی من 
لطف الله درمنکی فراهانی و متولد اول بهمن ۱۳۲۳ در روســتای 
درمنک فراهان هستم. پدرم تعزیه خوان قابلی بود که تمام عمرش را 
به خاطر نذری که داشت در ده تعزیه می خواند. نخستین بار زمانی 
که در تعزیه شرکت کردم، پدرم نقش »حر بن ریاحی« را می خواند 
و من پسر حر را می خواندم؛ سر یکی از بیت ها کمی لکنت پیدا کردم 
و وزن شــعر را آن گونه که باید ادا نکردم. پدرم با خواب شمشیر بر 
کمرم کوبید به طوری که با دو دست به زمین خوردم؛ دوباره بلند 

شدم و پدرم از من خواست که بیت را دوباره بخوانم.
این هنرمند افزود: با اینکه بغض گلویم را گرفته بود، اما بسیار خوب 
خواندم و زمانی که بیت شــهادت پسر حر را خواندم، پدربزرگم از 
جایی که نشسته بود و تعزیه را نگاه می کرد، گفت »دست مریزاد 
که از پدرت بهتر می خوانی« این لحظه برایم زیبا بود و احســاس 
کردم که نگاه مردم دیگر برایم نگاه ترسناکی نیست بلکه نگاه گرم و 
مهربانی بود.او ادامه داد: زمانی که ۱۶ ساله بودم داستان »یتیمان« 
نوشته هکتور مالو را در ۱۵۰ صفحه به صورت سینمایی نوشتم و آن 
را ابتدا به اسماعیل کوشان و بعد به ابراهیم باقری نشان دادم. معمولا 

نمایشنامه هایمان را در مدرسه های دارالفنون، قوام یا ابوریحان برگزار 
می کردیم. اولین معلمی که تئاتر را در کنــار او در دوران ابتدایی 
تمرین کردیم تفرشی آزاد بود که چهره پرداز بسیار ماهری بود و از او 
بسیار آموختم. به خاطر دارم اجازه نمی داد در کلاس هایش شرکت 
کنم، زیرا دیر رسیده بودم به همین دلیل از پنجره کلاس را دنبال 
می کردم. چند بار این اتفاق افتاد و متوجه شد که من دست بردار 

نبودم، در نهایت اجازه داد در کلاس او بنشینم.
فراهانی بیان داشت: یادم می آید برای نمایشی که تمرین می کردند، 
دیگر نقشــی باقی نمانده بود و معلم نقشی به عنوان پیشخدمت 
برای من به نمایشــنامه اضافه کرد تا چای بیاورم. در اولین اجرایی 
که داشــتیم، پایم به چارچوب در گیر کرد و به زمین خوردم، ولی 
سینی چای را بالا نگه داشتم خنده تماشاگران بالا رفت و من لذت 
می بردم. بعد از آن معلم گفت »در اجرا های بعدی نیز هر دفعه که 
وارد می شوی باید زمین بخوری« این خاطره از اولین باری است که 
روی صحنه رفتم.او با اشاره به اینکه انسانیت و دفاع از حقانیت در 
کار هنر و هنرپیشگی بسیار مهم است، ادامه داد: استادی داشتیم 
که شاگرد برتولت برشت، نمایشنامه نویس آلمانی بود و مستقیم با 
او کار کرده بود. وقتی ریزبینی های مرا در توجه به جزئیات دکور و 
صحنه دید، از من خواست کنار او بایستم و به او کمک کنم و این به 

جایی رسید که من در آن کار اول شدم.
فراهانی در ادامه گفت: هیچ سخن و عکس العملی نبود که آن استاد 
روی صحنــه ببیند و از آن علت جویی نکند، علت و معلول برای او 
بسیار اهمیت داشت. درآنجا بود که فهمیدم هنر پدیده ای جمعی 
اســت و این یک اصل در کار هنر است؛ احترام متقابل در این کار 
بسیار مهم است، کارگردان و نویسنده و بازیگر تفاوتی نمی کند. بعد 
از آن یاد گرفتم در تمام نمایشــنامه هایم یک نقش را چندین نفر 
بازی کنند، در واقع همه روی صحنه بازی می کنند و خوشحالم که 
چند نوع بازی می بینم؛ این بسیار تاثیرگذار است، زیرا هنرپیشه از 
هنرپیشه یاد می گیرد و نداشته های خود را پیدا می کند، یکدیگر را 

نقد می کنند و اخوت و انسانیت میان آن ها بیشتر می شود.

موزه سینما خاطرات بهزاد فراهانی را منتشر کرد

هنر یک پدیده جمعی است

همدلی| مســئول پیگیری مشکلات مدیران آموزشگاه های 
موســیقی از کم توجهی مدیران مالیاتــی و وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی در اجرایــی شــدن معافیــت مالیاتی 
آموزشگاه های مالیاتی انتقاد کرد. منوچهر فیروزی مسئول 
پیگیری مشکلات مدیران آموزشگاه های موسیقی، توضیح 
داد: حدود چهارسال اســت که با همراهی سایر دوستان و 
مدیران آموزشگاه های موسیقی استان تهران پیگیر مباحث 
مربــوط به معافیت مالیاتی بودیم که متاســفانه تا به امروز 
هیچ نتیجه موثری نداشــته اســت. این در حالی است که 
مشکلات معیشتی اهالی موســیقی ناشی از وضعیت کرونا 
طی دو ســال گذشته و همچنین اتفاقات اخیر کشور باعث 
ظهور و بروز مشکلاتی شده که کار آموزشگاه های موسیقی 
کشــور را در وضعیت بحرانی قرار داده است.او افزود: اکنون 
در اســتان تهران حدود ۹۰۰ آموزشگاه موسیقی داریم و تا 
آنجا که اطلاع دارم تا به امروز به دلیل همین مشکلاتی که 
اشــاره کردم، بیش از ۱۵۰ آموزشگاه یا تعطیل شدند یا در 
معرض تعطیلی کامل قرار دارند. موضوعی که همه می دانیم 
پیامدهای منفی بسیار بدی برای موسیقی داشته و موجب 
بیکار شدن تعداد زیادی از هنرمندان موسیقی می شود که 

در این مدت راه درآمدی جز تدریس موسیقی نداشتند.
مســئول پیگیری مشکلات مدیران آموزشگاه های موسیقی 
بیــان کرد: ما در این مــدت دوندگی های زیادی برای حل 
مشکلات موجود در بحث معافیت مالیاتی داشتیم. شرایطی 
که در برخی مناطق با همکاری نصفه و نیمه ادارات مالیات 
و در برخی مناطق هم به بدترین شکل ممکن مدیریت شده 
است. در این چارچوب به نظر می آید طبق قوانین موجود از 
جمله ماده ۱۳۹ قوانین مربوط به مالیت ها مشاغلی مرتبط 

با آموزش موســیقی به ویژه آموزشــگاه های موســیقی از 
پرداخت مالیات معاف هستند. اما جالب اینجاست بسیاری 
از اداره مالیات ها برای مدیران آموزشــگاه مالیات هایی بالغ 
بر ۱۰۰ میلیون تومان تعیین می کنند. شــرایطی که تا به 

امروز هرچه قدر پیگیر حل آن بودیم ثمری نداشته است.
فیــروزی افزود: ما در همین مــدت بیش از ۴۰ نامه به هر 
مجموعه و نهادی که فکر می کردیم نوشــتیم. در این راستا 
هم با مدیران وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از جمله دفتر 
موسیقی و مرکز آموزش ها جلساتی را برگزار کردیم اما این 
دوســتان به ویژه مرکز آموزش ها مــا را به اداره فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان تهران و مراکز مالیاتی پاس دادند که 
متاسفانه هیچ نتیجه ای هم نداشت. این در حالی است که ما 

بارها و بارها از عزیزان خواستیم تا جلسه ای با اداره دارایی 
اســتان تهران با حضور نمایندگان آموزشگاه ها، نمایندگان 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و سایر مجموعه های مرتبط 

برگزار شود که متاسفانه این امر نیز میسر نشده است.
او در ادامــه صحبت هــای خود گفت: بر اســاس تازه ترین 
تصمیماتی که گرفته شــده قرار براین است تا طی روزهای 
آینده وکیلی برای پیگیری وضعیت موجود اســتخدام شود 
تا شــاید بتوانیم در این زمینه به نتیجه برســیم. شرایطی 
کــه در برخی از مواقع موجب ایجاد شــرایطی شــده که 
بسیاری از ممیزات مالیاتی برخوردهای خوبی هم با مدیران 
آموزشــگاه ها نداشته باشــد. چارچوبی که به نظر می آید 
دوســتان در وزارت فرهنگ نیز چندان تمایلی به پیگیری 

آنها ندارند و فعلا نسبت به این موضوع بی تفاوت هستند.
به نقــل از مهــر، مســئول پیگیــری مشــکلات مدیران 
آموزشگاه های موســیقی توضیح داد: چندی پیش تصمیم 
داشــتیم انجمن آموزشگاه های موســیقی استان تهران را 
برای پیگیری همین موضوعات ایجاد شــود و بتوانیم روی 
پای خودمان کارهایی را انجام دهیم. اما متاســفانه در این 
مورد هم اتفاقاتی افتاد که هنوز موفق به تشکیل این انجمن 
نشــدیم و هر آنچه برای این صنف برنامه ریزی کرده بودیم 
در جای دیگری مورد اســتفاده تعدادی دیگر قرار گرفت که 
این هم جای پرسش های فراوانی دارد. به هر حال امیدوارم 
در این روزهای سخت که فعالیت های موسیقایی نیز متوقف 
شده است شرایطی در حوزه معافیت مالیاتی ایجاد شود که 

اموزشگاه های موسیقی بتوانند به حیات خود ادامه دهند.

آموزشگاه های موسیقی همچنان منتظر حمایت های دولتی هستند

انتقاد از وعده های انجام نشده

رویداددریچه


